

Level: One

Subject: Arabic Language

Due date: 19/10/2025



المستوى: الأول

المادة: اللغة العربية

تاريخ التسليم: ٢٠٢٥/١٠/١٩

ملاحظة مهمة: يرجى كتابة الأجوبة فقط في دفتر الواجب البيتي ان كان بإمكان.

Important Note: Only the answers are to be written in the homework book if possible.

- مراجعة أشكال الحروف (ر- ز) على الصفحة ٩١ - ١٠١ من كتابي ١ والتمرين على كتابتها للتأكد من الاستيعاب وإتباع الخطوات الصحيحة عند رسمها.
- مراجعة استخدام الحركات مع الحروف (ر- ز) والتمرين على كتابتها لغرض التأكد من الإستيعاب.
- حل التمارين أدناه للتأكد من ترسيخ الفهم والإستيعاب.
- Revise the patterns of letters (Raa'a & Zaa'a) on P.91-101 from My Book 1 and practice writing them to verify clear understanding of the correct steps when drawing the letter.
- Revise the short vowels and practice writing them with letters (Raa'a & Zaa'a) to verify clear understanding.
- Do the exercises below to ensure and demonstrate clear understanding.

التمرين الأول: كتابة الكلمات أدناه في دفتر الواجب البيتي ٥ مرات لغرض التحضير للإملاء داخل الفصل.

Exercise 1: Practice writing the words shown below in your homework book 5 times in preparation for the spelling test in the classroom.

زاد	زار	زور	رز
-----	-----	-----	----

التمرين الثاني: اكتبوا الرقم العربي المناسب لكل صورة في دفتر الواجب البيتي.

Exercise 2: Write the correct Arabic number to match each picture in your homework book.



A



B

التمرين الثالث: اكمّلوا الكلمات التالية بالشكل المناسب لحرف الزاء واكتبوها في دفتر الواجب البيتي.

Exercise 3: Complete the words below with the appropriate pattern of letter Zaa'a and them down in your homework book.

2		زَ
		زِ
	...جاجة	زُ

1		زَ
		زِ
	...رافة	زُ

4		زَ
		زِ
	...ر	زُ

3		زَ
		زِ
	مي...ان	زُ

التمرين الرابع: أكتبوا الكلمات التالية بالحرف الناقص مستعيناً بالصور.

Exercise 4: Complete the following words with the missing letters using the photos as guidance.

	1 دَ...ج
	2 قَ...د
	3 ...يد
	4 وَ...د
	5 ...ز
	6 أزرا...